Dear Professor Vivian K. SHENG:

Good day. My name is Xinyue Gu, and I am currently pursuing a Master’s degree in Painting at the Accademia di Belle Arti di Brera in Milan,Italy. I am writing with sincere enthusiasm to express my wish to undertake a doctoral degree under your guidance. I am deeply drawn to your research on the complex relationships between art, identity, migration, and belonging and therefore hope to join your research team to conduct in-depth studies on related topics.

My research interest focuses on how art responds to issues of identity and belonging in a cross-cultural context under globalization. Specifically, I hope to take the wave of Chinese artists going abroad since the “85 New Wave” as a starting point, and study how they gradually formed art practices with transnational characteristics in the 1990s, and how they explored their position “between cultures” through personal experience, material language, and spatial construction. The creative paths of artists such as Chen Zhen, Xu Bing, and Cai Guoqiang show a transformation from collective avant-garde expression to individualized identity exploration, and also demonstrate how art constructs spiritual space and psychological belonging in the interstices between cultures. At the same time, they offer a unique perspective for us to observe how art functions as a tool for cultural identity construction.

In this process, I read your research on the imagination of “homebuilding,” migration experience, and gender perspective in contemporary Chinese and East Asian art, and was sincerely inspired. Your discussion of the concept of “home” in art—as a multi-layered spatial structure that spans geography, culture, and emotion—made me realize that belonging is not only about returning, but about how to rename the self and one’s position within heterogeneous contexts. I hope, under your guidance, to further expand my understanding of art and identity.

During my master’s studies in Italy, I have deeply studied courses such as “Philosophy of Art” and “Contemporary Art History” and participated in several seminars on cultural identity and visual language. I have also tried to integrate theoretical thinking with personal artistic creation. Not only through coursework, but as a Chinese student living and studying in Europe, I have personally experienced the process of moving from unfamiliarity, misunderstanding, and conflict—across language and thought—in a cross-cultural context, to gradually adapting and re-establishing my sense of position. This process of constantly searching for and adjusting personal identity has given me a deeper understanding of the fluidity and uncertainty of “identity” and “belonging.” This experience is also the core issue I wish to further explore and express through both artistic and theoretical research. I hope to bring these experiences and reflections into your research team, and develop a project that combines critical thinking and creativity under your guidance.

I am confident that my academic background and dedication to research make me a strong candidate for your team. I have enclosed my CV for your review. Thank you for your time. I look forward to your response.


Best regards,
[bookmark: _GoBack]
Xinyue Gu

尊敬的盛慧娴教授：

您好！我叫顾鑫悦，目前正在米兰布雷拉美术学院攻读绘画专业硕士学位。怀着真诚而热切的心情，我写信表达希望在您的指导下攻读博士学位的愿望。我对您在艺术与身份、迁移、归属感之间的复杂关系的研究深感兴趣，因此希望能够加入您的研究团队，对相关课题展开深入探究。

我的研究兴趣集中于全球化语境中，艺术如何在跨文化环境中回应身份认同与归属感的问题。具体而言，我希望以“八五新潮”以来旅居海外的中国艺术家为起点，研究他们如何在90年代逐步形成具有跨文化特征的艺术实践，并在个人经验、材料语言和空间构建中探索“文化之间”的位置问题。陈箴、徐冰、蔡国强等艺术家的创作路径呈现出一种从集体性的先锋表达向个体化身份探索的转变，也体现了艺术如何在“文化之间”的夹缝中建构精神空间与心理归属。同时，也为我们提供了观察艺术如何作为文化身份建构工具的独特视角。

在此过程中，我阅读了您关于当代中国与东亚艺术中“建构家”的想象、迁移经验与性别视角的研究，并由衷受到启发。您对于艺术中“家”这一概念的探讨——将其视为一种跨越地理、文化与情感的多重空间结构,这让我意识到，归属感并不只是关于归返，而是关于如何在异质语境中重新命名自我与位置。希望在您的指导下，进一步拓展我对艺术与身份的理解。

在我赴意攻读硕士学位期间，我深入学习了《艺术哲学》和《当代艺术史》等课程，参与了多场关于文化身份与视觉语言的研讨。并尝试将理论思考与个人创作相结合。不仅仅是在课程学习中，我作为一名在欧洲学习与生活的中国留学生，亲身经历了在跨文化语境中，从语言到思想的陌生、误读与冲突，到逐渐适应并重新建立自我位置的过程。这种不断寻找与调整自我身份的体验，也让我对“身份”与“归属”的流动性与不确定性有了更深刻的体会。这种感受也正是我希望通过艺术与理论研究进一步思考与表达的核心问题。我希望将这些经验与思考带入您的研究团队，在您的指导下发展一个兼具批判性与创造性的研究项目。

我相信，我的学术背景与对研究的投入，使我成为贵团队的有力候选人。随信附上我的简历，敬请查阅。感谢您宝贵的时间，期待您的回复。

此致
敬礼！

顾鑫悦

